
Folketingets Indenrigs- og Boligudvalg  
 

Svar på spørgsmål fra Ole Birk Olesen (LA) stillet den 9. april 2021.  

Spørgsmål nr. 180: 

”Hvornår forventer ministeren, at den bebudede undersøgelse af huslejeniveau og 

ventelisters længde i almene boliger, som er blevet opført efter reglen om krav om op 

til 25 procent almene boliger i nye byudviklingsområder, vil være færdiggjort?” 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Bolig- og Planstyrelsen, som oplyser følgende: 

”En undersøgelse, der jævnfør spm. nr. S 1227, skal afdække: 

… hvilken type offentligt støttede boliger landet har fået med den lovgivning, som giver 
kommuner ret til at kræve op til 25 pct. almene boliger i nye byudviklingsområder, 

herunder hvilke huslejeniveauer boligerne har sammenlignet med markedslejen, og 

hvor lange ventetiderne er for at kunne leje boligerne forventes at kunne oversendes til 

Indenrigs- og Boligudvalget i august 2021. 

Der gøres opmærksom på, at der ikke findes systematiske opgørelser over ventelister-

nes længde – hvorfor undersøgelsen må forventes at blive sparsom på dette punkt.” 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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